

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland
MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT
NORTH WEST REGION
MEZAM DIVISION

BAMENDA III COUNCIL
P.O. BOX 5012 Bamenda

Tel : (237) 677665180



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie
MINISTERE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL
REGION DU NORD OUEST
DEPARTEMENT DE LA MEZAM
COMMUNE DE BAMENDA III

B.P 5012 Bamenda

Tel: (237) 6 77665180

BAMENDA III COUNCIL INTERNAL TENDERS' BOARD

CONSULTATION NOTICE

**NO. 005/CF/MUT/AGR/BIIC/BIICITB/MINTP/RF/2026 OF 01/07/2026
FOR THE CONSTRUCTION OF AN 8 X 6M SPAN BRIDGE LINKING
NTAMUCHE AND NTAHKEKAH, CONSTRUCTION OF AN ACCESS ROAD
TO NTAMUCHE WITH GUTTERS ON BOTH SIDES OF THE ROAD BEFORE
AND AFTER THE BRIDGE, AND A BOX CULVERT, BAMENDA III
SUBDIVISION, MEZAM DIVISION OF THE NORTH WEST REGION**

FUNDING : MINTP BUDGET 2026

1. Subject of the invitation to consultation

The Mayor of Bamenda III Council, the Delegated Contracting Authority, on behalf of the Republic of Cameroon, hereby launches a consultation for **THE CONSTRUCTION OF AN 8 X 6M SPAN BRIDGE LINKING NTAMUCHE AND NTAHKEKAH, CONSTRUCTION OF AN ACCESS ROAD TO NTAMUCHE WITH GUTTERS ON BOTH SIDES OF THE ROAD BEFORE AND AFTER THE BRIDGE, AND A BOX CULVERT, BAMENDA III SUBDIVISION, MEZAM DIVISION OF THE NORTH WEST REGION.**

2. Nature of works:

The work consists of **THE CONSTRUCTION OF AN 8 X 6M SPAN BRIDGE LINKING NTAMUCHE AND NTAHKEKAH, CONSTRUCTION OF AN ACCESS ROAD TO NTAMUCHE WITH GUTTERS ON BOTH SIDES OF THE ROAD BEFORE AND AFTER THE BRIDGE, AND A BOX CULVERT, BAMENDA III SUBDIVISION, MEZAM DIVISION OF THE NORTH WEST REGION.** In general, the works to be done consist of:

000: Installation

100: Site preparation

200: General Earth works

300: FOUNDATION- ABUTMENT- DECK- WING WALL-GUTTERS

400: EQUIPEMENT

500: BOX CULVERT

3. Execution deadline:

The maximum deadline provided by the Project Owner/Contracting Authority for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is **four calendar (04) months**, as from the date of notification of the contractor by the control engineer to start work.

4. Lots

The works are divided into one lot.

5. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies stands at **100,000,000 (One hundred million francs) FCFA** all taxes inclusive.

6. Participation and origin

Participation to this invitation to tender restricted to the following pre-qualified registered enterprises based in the Republic of Cameroon, who have registered on the COLEPS System (having a certificate) and are categorised in the required sub sector; **Forban and Sons Company Limited, King's Company and N.A.K LOVE Company Limited** following Authorization No: **03932-76/L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/CE4 OF 11 JUNE 2026**

7. Financing

Work which form the subject of this invitation to tender shall be financed by the 2026 Public Investment Budget of the **Ministry of Public Works**.

8. Bid bond

Each bidder must include in his/her administrative documents, a bid bond that respects the models of this tender file, issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of Finance, of an amount of **2,000,000 (two million francs) FCFA** accompanied by a CDEC receipt, valid for thirty (30) days as from the date of validity of the offers. Bid bonds for unsuccessful bidders shall be withdrawn not later than fifteen (15) days after the award of the contract and those of successful bidders shall be retained until the required performance guarantee for good execution is provided.

9. Consultation of tender file:

The Consultation File may be consulted during working hours at the SIGAMP OFFICE of the Bamenda III Council as soon as this Consultation Notice is published.

10. Acquisition of tender file:

The tender file consulted online in the MINMAP/COLEPS platform at www.publiccontracts.com or from the BAMEMDA III COUNCIL, SIGAMP OFFICE free of charge.

11. Submission of bids:

Each offer prepared in English or in French (in PDF Format) shall be uploaded or submitted on the COLEPS platform on <http://www.plubliccontracts.com> latest the **14/07/2026 at 10:00 a.m** local time. The backup copy shall be submitted in a USB Flash at the Bamenda III Council (SIGAMP Office) not later than the date and time stipulated above and should bear;

**CONSULTATION N° 005/CF/MUT/AGR/BIIC/BIICITB/MINTP/RF/2026 OF 01/07/2026
FOR THE CONSTRUCTION OF AN 8 X 6M SPAN BRIDGE LINKING NTAMUCHE AND NTAHKEKAH,
CONSTRUCTION OF AN ACCESS ROAD TO NTAMUCHE WITH GUTTERS ON BOTH SIDES OF THE
ROAD BEFORE AND AFTER THE BRIDGE, AND A BOX CULVERT, BAMEMDA III SUBDIVISION,
MEZAM DIVISION OF THE NORTH WEST REGION**

"To be opened only during the bid-opening session"

In case of any ambiguities or differences, only the original shall be considered authentic.

N.B: The three (03) volumes in PDF Format shall then be enclosed in a USB Flash drive bearing only the reference of the quotation in question.

12. Admissibility of bids

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of finance.

13. Opening of bids:

The opening of the bids in one phase shall be done on **14/07/2026** at **11a.m.** prompt in the conference hall of the BAMENDA III Council by an Adhoc Committee set up by the Mayor. Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice, who has full knowledge of the file and mandated in that capacity.

14. Evaluation criteria

The evaluation of bids shall be carried out in three stages:

- 1st Stage: verification of the conformity of each administrative document;
- 2nd Stage: Evaluation technical bids;
- 3rd Stage: Analyses of Financial bids.

The criteria of evaluation shall be as follows:

14.1-Eliminatory criteria

Eliminatory criteria fix the minimum conditions to be fulfilled to be admitted for evaluation according to the essential criteria. The non-respect of these criteria leads to the rejection of the bid made by the bidder.

They refer especially to:

A. -Eliminatory criteria

- ❖ Absence or insufficient bid bond.
- ❖ Non respect of 48hrs given for absence or non-conformity of any other document in the administrative file;
- ❖ False declaration or falsified documents;
- ❖ A bid with the external envelope carrying a sign or mark leading to the identification of the bidder;
- ❖ Incomplete bids;
- ❖ Absence of a quantified unit price;
- ❖ Score of less than 75% of essential criteria;
- ❖ Change of quantity or unit in the financial file
- ❖ Deadline for delivery higher than prescribed
- ❖ Financial capacity below 50 % of the project cost

B. Essential criteria

NB. Pursuant to circular letter No.00005/LC/MINMAP/CAB of 26/12/2023, bidders with certified true copies of the certificate of categorisation shall not submit in their **TECHNICAL FILE** documents relating to; *their turnover, References of the company, own minimum technical and Logistics means, permanent staff and head office location.*

- 1- General presentation of the Tender;
- 2- Financial capacity
- 3- References of the company in building construction;
- 4- Quality of the personnel;
- 5- Technical organization of the works;
- 6- Safety measures on the site;
- 7- Logistics;
- 8- Attestation and report of site visit signed by the Contractor;
- 9- Special Technical Clauses initialled on all the pages and signed at the last page;

- 10-Special Administrative Clauses completed and initialled on all the pages and signed at the last page.

14.2. main Qualification criteria:

Essential criteria are those that are primordial or key in the judgment of the technical and financial capacity of candidates to execute the works forming the subject of the invitation to tender. They must be determined in relation to the nature and content of the works to be executed.

Indicatively, the criteria related to the qualification of candidates will be on:

- ▼ Financial situation;
- ▼ Experience;
- ▼ Personnel;
- ▼ Equipment.

15. Award

This evaluation will be done in a purely a purely binary method with a positive (yes) or negative (no) with an acceptable minimum of 75% of the essential criteria taken into account.

The contract will be awarded to the bidder who would have proposed the offer with the lowest reasonable amount, in conformity with the regulations of the Tender Documents and having satisfied to 100% of the eliminatory criteria and at least 75% of the essential criteria.

Pursuant to justification by bidder, unconvincing abnormally low costing will not be accepted spelled out in the Special Regulations of the invitation to tender of this consultation..

16. Validity of bids

The bidders shall remain committed to their offers during a period of (ninety) 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Additional information in relation to technical details can be obtained at the office of the contracting authority, notably The Mayor of Bamenda III Council office situated at Mile IV Nkwen and on www.publiccontracts.cm (COLEPS).

BAMENDA III, the 01 – 07 - 2026

THE MAYOR, BAMENDA III COUNCIL

Copies:

- MINAVAP-Mezam
- ARMP
- Chairperson of BIICITB
- Notice Board
- File



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland
MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT
NORTH WEST REGION
MEZAM DIVISION

BAMENDA III COUNCIL
P.O. Box 5012 Bamenda
Tel : (237) 677665180



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie
MINISTRE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL
REGION DU NORD OUEST
DEPARTEMENT DE LA MEZAM
COMMUNE DE BAMENDA 3

B.P 5012 Bamenda
Tel : (237) 6 77665180

AVIS DE CONSULTATION

*Consultation N005/CF/MUT/AGR/BIIC/BIICITB/MINTP/RF/2026 DU 01/07/2026 POUR
LA CONSTRUCTION D'UN PONT DE 8 X 6M DE PORTÉE RELANT NTAMUCHE ET
NTAHKEKAH, LA CONSTRUCTION D'UNE ROUTE D'ACCÈS À NTAMUCHE AVEC DES
CANALISEURS DES DEUX CÔTÉS DE LA ROUTE AVANT ET APRÈS LE PONT, ET UN
DOULEAU, LOTISSEMENT BAMENDA III, DIVISION DE MEZAM DE LA RÉGION NORD-
OUEST*

FINANCEMENT: BUDGET MINTP 2026
AUTORISATION No: 03932-26/L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/CE4 DU 11 JUIN 2026

1. Objet de l'Appel d'Offres

Le maire du Conseil de Bamenda III, autorité contractante déléguée, agissant au nom de la République du Cameroun, lance par la présente une consultation relative à la construction d'un pont de 8 x 6 m reliant Ntamuche et Ntahkekah, à la construction d'une route d'accès à Ntamuche avec caniveaux de part et d'autre de la route avant et après le pont, et à la construction d'un ponceau, dans le lotissement de Bamenda III, département de Mezam, région du Nord-Ouest.

2. Nature des travaux

Les travaux consistent en la construction d'un pont de 8 x 6 m reliant Ntamuche et Ntahkekah, la construction d'une route d'accès à Ntamuche avec caniveaux de part et d'autre du pont, et la construction d'un ponceau, dans le lotissement Bamenda III, division de Mezam, région du Nord-Ouest.

De manière générale, les travaux à réaliser consistent en:

- 000 : Installation
- 100 : Préparation du site
- 200 : Terrassement
- 300 : Fondations - Culées - Dalle - Murs en aile - Gouttières
- 400 : Équipements
- 500 : Ponceau

3. Délais d'exécution

Le délai global d'exécution des travaux est de **quatre (04) mois calendaires** par lot. Ce délai comprend les périodes des pluies, toutes les intempéries et sujétions diverses et court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux.

4. Affectation

Les travaux sont regroupés dans un unique lot.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **100,000,000 (Cent million) Francs CFA TTC**.

6. **Participation et origine**

La participation au présent appel d'offres est réservée aux entreprises préqualifiées et immatriculées suivantes, établies en République du Cameroun, inscrites au Système COLEPS (titulaires d'un certificat) et relevant du sous-secteur requis : Forban and Sons Company Limited, King's Company et N.A.K LOVE Company Limited, titulaires de l'autorisation n° : **03932-26/L/MINMAP/SG/DGMI/DMTR/CE4 DU 11 JUIN 2026.**

7. **Financement**

Les travaux faisant l'objet du présent appel d'offres seront financés par le Budget d'investissement public 2026 du Ministère des Travaux publics

8. **Cautionnement de soumission**

Chaque soumissionnaire doit joindre à son dossier administratif un cautionnement de soumission conforme aux modèles du présent dossier d'appel d'offres, émis par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère chargé des finances, d'un montant de 2 000 000 FCFA (deux millions de francs CDEC), accompagné d'un reçu CDEC, valable trente (30) jours à compter de la date de validité des offres. Les cautions de soumission des soumissionnaires non retenus seront retirées au plus tard quinze (15) jours après l'attribution du contrat et celles des soumissionnaires retenus seront conservées jusqu'à ce que la garantie de bonne exécution requise soit fournie.

9. **Consultation du Dossier d'Appel d'Offres**

Le dossier d'appel d'offres peut être consulté aux heures ouvrables au unité de SIGAMP du Maire de la COMMUNE DE BAMENDA III.

10. **Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres**

Le dossier d'appel d'offres peut être obtenu en ligne au www.marchespublics.cm aux heures ouvrables auprès de la Commune de BAMENDA III, Unité de SIGAMP.

11. **Remise des offres:**

Chaque offre, rédigée en anglais ou en français (au format PDF), doit être téléchargée ou déposée sur la plateforme COLEPS à l'adresse www.publiccontracts.com au plus tard le **14/07/2026** à 10h00 heure locale. La copie de sauvegarde devra être remise sur une clé USB au Conseil de Bamenda III (Bureau SIGAMP) au plus tard à la date et à l'heure indiquées ci-dessus et devra porter la mention suivante :

Consultation N° CONSULTATION N° 005/CF/MUT/AGR/BIIC/BIICITB/MINTP/RF/2026 DU 01/07/2026 POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN PONT DE 8 X 6 M DE PORTÉE RELANT NTAMUCHE ET NTAHKEKAH, CONSTRUCTION D'UNE ROUTE D'ACCÈS À NTAMUCHE AVEC CANALISATEURS DE PARTOUT AVANT ET APRÈS LE PONT, ET D'UN DOSEAU, BAMENDA III, MEZAM, RÉGION DU NORD-OUEST

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

En cas d'ambiguïté ou de divergence, seul l'original fera foi.

Les offres parvenues après les dates et heure limites de dépôt des offres ne seront pas reçues.

R.B. : Les trois (03) volumes au format PDF doivent alors être enfermés dans une clé USB portant uniquement la référence du devis en question.

12. **Recevabilité des offres**

Les offres ne respectant pas le mode de séparation de l'offre financière des offres administratives et techniques seront irrecevables.

Toute offre ne conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances, valable pendant 30 jours au-delà du délai de validité des offres.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement

produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative, datant de moins de trois (03) mois et valide le jour de l'ouverture des plis.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des offres aura lieu en un temps le **14/07/2026 à 11 heures** précises dans la salle de conférence de la Commune de BAMENDA III par un Adhoc Comite installer par le Maire de BAMENDA III en présence des soumissionnaires.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier et mandater à cet effet.

14. Critères d'évaluation

L'évaluation des offres se fera en trois (03) étapes :

- 1^{ère} étape : Vérification de la conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire ;
- 2^{ème} étape : Evaluation des offres techniques ;
- 3^{ème} étape : Analyse des offres financières.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

14.1. -Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment :

A. Critères éliminatoires

- ▼ Absence ou insuffisance d'une Caution de soumission
- ▼ Non respect de 48h pour l'absence ou non-conformité des autres documents dans les dossiers administratifs ;
- ▼ Fausses déclarations ou pièces falsifiées;
- ▼ Offres dont l'enveloppe extérieure porte des mentions permettant de reconnaître le Soumissionnaire;
- ▼ Offres incomplètes;
- ▼ Absence d'un prix unitaire quantifié ;
- ▼ Obtention d'un score de moins 75% ;
- ▼ Situation financière inférieure à 50% du coût du projet
- ▼ Changement de quantification ou d'unité dans le dossier financier
- ▼ Délai de livraison supérieur au délai prescrit

B. Critères essentiels

N/B : Conformément à la circulaire n° 00005/LC/MINMAP/CAB du 26/12/2023, La présence de la copie certifiée conforme d'attestation de catégorisation délivrée par le Ministre chargé des Marchés Publics ou par son représentant dûment mandaté, dispense les soumissionnaires catégorisés de la production dans leurs dossiers techniques, des pièces justificatives relatives au chiffre d'affaires, aux références, aux moyens techniques et logistiques propres minima, au personnel permanent et à la localisation du siège.

Les critères relatifs à la qualification des entreprises porteront à titre indicatif sur:

- 1- Présentation générale de l'offre ;
- 2- Capacité financière
- 3- Références de l'entreprise dans les domaines de construction des bâtiments ;
- 4- Qualité du personnel ;
- 5- Organisation technique des travaux ;
- 6- Sécurité du chantier ;
- 7- Moyens logistiques ;
- 8- Attestation et rapport de visite du site signé par l'entrepreneur ;

9- Cahier des Clauses Techniques Particulières paraphé à chaque page et une signature à la dernière page;

10- Cahier des Clauses Administratives Particulières complété et paraphé à chaque page et une signature à la dernière page.

Les critères essentiels sont soumis à des minima dont le détail est donné dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

14.2. Principaux critères de qualification :

Les critères essentiels sont ceux qui sont primordiaux ou déterminants pour apprécier la capacité technique et financière des candidats à exécuter les travaux faisant l'objet du présent appel d'offres. Ils doivent être déterminés en fonction de la nature et du contenu des travaux à réaliser.

À titre indicatif, les critères relatifs à la qualification des candidats porteront sur :

- Situation financière ;
- Expérience ;
- Personnel ;
- Équipement

La note de l'offre technique sera obtenue par addition des points pour chaque critère. Seule l'offre technique ayant obtenue une note égale ou supérieure à **75% du OUI** sera à l'évaluation financière.

15. Attribution

La lettre commande sera attribuée au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée la **moins-disant et techniquement qualifiée**, conformément à l'article 33 du Code des lettres commandes Publiques.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre -vingt -dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Des informations complémentaires relatives aux détails techniques peuvent être obtenues auprès du bureau de l'autorité contractante, notamment auprès du bureau du maire de Bamenda III situé à Aule I, Nkwen et sur www.publiccontracts.cm (COLEPS)

BAMENDA III, le 01 - 07 - 2026
Le Maire, COMMUNE DE BAMENDA III

Amplifications

- ARMAP (pour publication et archivage) ;
 - Président CPM (pour information) ;
 - Représentant MINMAP à la TB
- Affilage.

